
MOCHOVSKÝ
ZPRAVODAJ

ROčNÍK 7, KVĚTEN 2013, čÍSLO 2

REDAKčNÍ SLOuPEK  .....................................................................................2
ZáPiS ZE ZASTuPiTESTVA  ...................................................................... 3 
ZPRáVy Z ObECNÍHO úřADu  ................................................................ 6 
SPOLEčENSKá KRONiKA  .......................................................................  12
HiSTORiE MOCHOVA, MOCHOVšTÍ RODáCi  ..............................  13
šKOLSTVÍ  ..........................................................................................................  15
VOLNÝ čAS, SPOLKy A SDRužENÍ,
KNiHOVNA, TJ SOKOL  ...............................................................................  19
POZVáNKA NA DiVADELNÍ PřEDSTAVENÍ  ................................  27

Za obsahovou stránku příspěvků a jejich správnost ručí autor. Za obsahovou a formální stránku inzerce ručí 
zadavatel inzerce.



REDAKčNÍ SLOuPEK

Vážení spoluobčané,

 nemohu začít jinak než nejdůležitější a zároveň nejlepší zprávou. Dne 12. 04. 2013 jsem 
mohl přivítat 15 nových mochovských občánků. Nejlepší zpráva je to z toho důvodu, že 
jde o novodobý rekord od generace Husákových dětí v sedmdesátých letech a zároveň 
signál o tom, že naše obec žije a bude žít dál!

Neboť jsou čerstvé informace vždy důležité, zprovoznili jsme na obecních webových 
stránkách informační kanál RSS pro odběr novinek z webu. Na úvodní stránce dole na-
jdete příslušný odkaz (http://www.mochov.cz/rss.xml), který si můžete snadno přidat 
například do Informačních kanálů RSS ve vašem MS Outlooku, nebo přes jakoukoliv 
jinou RSS čtečku nebo prohlížeč.  Máte tak zajištěn přísun důležitých sdělení, aniž byste 
museli chodit na webové stránky a zjišťovat zda není náhodou něco nového. 

Zastupitelstvo Středočeského kraje na svém jednání dne 11. 03. 2013 podpořilo Me-
morandum o vzájemné spolupráci obcí a občanských sdružení v rámci aktivit proti 
výstavbě paroplynové elektrárny u obce Mochov, které jsme slavnostně spolu s dalšími 
okolními obcemi podepsali v Mochově dne 01. 05. 2011. Tím se Středočeský kraj jakožto 
nejdůležitější subjekt rozhodující o územním plánu, přidal na naši stranu proti výstavbě 
paroplynové elektrárny.

Naše obec se zapojila do ekologického programu na sběr použitých inkoustových car-
tridgí a laserových tonerů z tiskáren. Sběrný box pro recyklaci je umístěn v separačním 
dvoře. Použité cartridge a tonery nevhazujte prosím do komunálního odpadu. Ode-
vzdání je zdarma.

Separační dvůr v letním období otevřen rovněž ve středu od 17:00 –18:00 hod.

S přáním klidu a pohody

 Ing. Ladislav Marek

 starosta obce
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z obecního úřadu

Zasedání Zastupitelstva se konalo v zasedací místnosti Obecního úřadu v době od 19:00 
do 20:30 hod. Zasedání se zúčastnilo 10 zastupitelů, Milan Ptáčník byl omluven.

Čerpání rozpočtu k 31. 03. 2013
Text odůvodnění:
Seznámení s výkazem pro hodnocení plnění rozpočtu ÚSC ke dni 31. 03. 2013.
Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s plněním rozpočtu ke dni 31. 03. 2013 
a bere ho na vědomí.
Inventarizační zpráva za rok 2012
Text odůvodnění:
Vyhodnocení dodržení vyhlášky č. 270/2010 Sb., o inventarizaci majetku a závazků a vni-
troorganizační směrnice k inventarizaci.
Schválené usnesení:
Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s inventarizačními zprávami za účetní jednotky 
obce Mochov za rok 2012 a na jejich základě souhlasí s vyřazením z evidence pro účetní 
jednotku Obecní úřad: místní rozhlas – nadzemní vedení (z důvodu montáže nového roz-
hlasového a varovného systému obce), rozhlasovou ústřednu a to bezúplatným převodem 
na TJ Sokol Mochov, křovinořez (oprava nerentabilní), tiskárnu (nefunkční) a po rozebrání 
zbytků mantinelů zimní stadion. Pro účetní jednotku Mateřská škola souhlasí s vyřazením 
z evidence: motorová sekačka 11B-T (nefunkční, neopravitelná).
Dodatek č. 6 ke Smlouvě zprostředkovatelské o poskytování pečovatelské služby 
č. 1, ze dne 7. 3. 2007
Text odůvodnění
V roce 2007 uzavřela obec Mochov zprostředkovatelskou smlouvu o poskytování pečo-
vatelské služby pro občany obce Mochov. V letech 2008, 2009, 2010, 2011 a 2012 bylo 
postupně podepsáno 5 dodatků s navýšením sazby za poskytování pečovatelské služby 
pro konkrétní roky. Dodatkem č. 6 ke Smlouvě zprostředkovatelské o poskytování pečo-
vatelské služby č. 1, ze dne 7. 3. 2007 v roce 2013 nedochází k navýšení sazby a sazba pro 
rok 2013 zůstává stejná tak jako v roce 2012 a to v nákladu na 1 klienta PS/prac. den ve 
výši 43, - Kč a celková sazba za 1 km = 7, - Kč.
Schválené usnesení
Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s Dodatkem č. 6 ke Smlouvě zprostředkova-
telské o poskytování pečovatelské služby č. 1, ze dne 7. 3. 2007 a pověřuje starostu obce 
podpisem této smlouvy.
Darovací smlouva – dárce SAM Properties s.r.o, se sídlem Mrazírny 70, 250 87 Mo-
chov, obdarovaná Obec Mochov, se sídlem Sokolovská 92, 250 87 Mochov; předmět 
smlouvy – stavba vodovodu a tlakové splaškové kanalizace v k. ú. Mochov
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Text odůvodnění:
Za účelem zásobování vodou a odkanalizování areálu firmy SAM Properties s.r.o. vybudo-
vala firma SAM Properties s.r.o. stavbu vodovodu a tlakové splaškové kanalizace. Stavba 
vodovodu je napojena na stávající vodovod v ulici Sokolovská a tlaková splašková kanali-
zace je napojena na stávající gravitační stoku v ulici Sokolovská. Firma SAM Properties s.r.o. 
nyní jako dárce předkládá návrh Smlouvy darovací kde předmětem smlouvy je darování 
movité věci – stavby vodovodu a tlakové splaškové kanalizace v celkové délce 178, 12 
m, která se nachází na pozemcích parc. č. 1518/1, 449/1, 1595/1, 1595/28, 1595/29, 472, 
1519/1, 471 a 470 v k. ú. Mochov. Dárce navrhuje převést výše uvedený předmět smlouvy 
na obdarovanou Obec Mochov a to bezúplatně.
Schválené usnesení:
Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo se Smlouvou darovací podle § 628 a násl. ob-
čanského zákoníku a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
Zásady zadávání veřejných zakázek malého rozsahu
Text odůvodnění:
Návrh byl předložen, aby byla stanovena jednoznačná pravidla pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu, a to přiměřeně finančnímu objemu zadávané zakázky.
Diskuze:
• Milan Jirsák – Upozornil, že předložený návrh zásad obsahuje citaci zákona 
 „ve smyslu § 12 odst. 6 zákona č. 137/2006 Sb.“, která je platná pouze 
 do 31. 12. 2013. 
 Zmiňovaný odstavec 6 v platném znění již neexistuje. U bodu 1.1 
 zásad navrhnul, aby bylo doplněno, že o provedeném výběru dodava- 
 tele starosta, resp. místostarosta podá na nejbližší zasedání zastupi- 
 telstva informaci.
Schválené usnesení:
Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Zásady zadávání veřejných zakázek malého roz-
sahu.
Jednání Výboru pro strategický rozvoj obce
Text odůvodnění
Na rozšířeném jednání Výboru pro strategický rozvoj obce byli dne 3. 4. 2013 seznámeni 
zastupitelé obce (Zdeňka Jarošová, Milan Jirsák, Ladislav Marek a Milan Ptáčník) zpra-
covateli s novým záměrem územního plánu obce. Bylo provedeno porovnání výkresů 
stávajícího územního plánu s novým návrhem, byly vzneseny dotazy a upřesňující návrhy.
Diskuze:
• Milan Jirsák – Dotaz na Františka Boučka a Ladislava Marka, zda by mohl 
 vysvětlit, proč si nepřeje, aby byly plochy označené v záměru 
 červenou barvou jako „rozvojové plochy – bydlení“. Tuto infor- 
 maci na jednání výboru sdělil pan starosta Marek.
• Ladislav Marek – Stávající a navržené plochy jsou pro bydlení dostatečné.
Zastupitelstvo obce Mochov bere informaci na vědomí.
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Diskuze:
• Ladislav Marek – Oznámení o výběrovém řízení na úplatný převod regionální drá- 
 hy Čelákovice – Mochov.
• Zdeňka Jarošová – Jaký je záměr s kácením stromů. Kdo to provádí, jak obec naložila 
 s dřevem.
• Ladislav Marek – Byl proveden posudek.
• František Bouček – V popisu je cca 250 stromů. Podle posudku byly vybrány nejvíce 
 postižené stromy. Dřevo bylo rozprodáno dodavatelskou firmou po 
 300 Kč za m3 dle smlouvy. Zatím bylo provedeno kácení, následně 
 bude proveden prořez a nová výsadba brigádně spolky rybářů a my- 
 slivců dle dendrologického posudku.
• Vlastimila Stará – Jsou připraveny 4 akce, např. divadlo, koncert.
• Jan Turek – Dotaz, zda máme oficiální informace o ukládání vedení do země.
• Ladislav Marek – V dubnu by se mělo začít.
• Milan Jirsák – Podal informaci o tom, že na zasedání Zastupitelstva Středočeského 
 kraje konaného dne 11. 3. 2013 bylo v bodě 15b - Memorandum o vzá- 
 jemné spolupráci obcí a občanských sdružení v rámci aktivit proti 
 výstavbě paroplynové elektrárny u obce Mochov přijato následující

 Usnesení č. 82-3/2013/ZK ze dne 11. 3. 2013:

 Zastupitelstvo Středočeského kraje po projednání p o d p o r u j e 
 „Memorandum o  vzájemné spolupráci obcí a  občanských sdru- 
 žení v  rámci aktivit proti výstavbě paroplynové elektrárny 
 u obce Mochov“ dle přílohy k tomuto materiálu.
• Milan Jirsák – Podal informaci o jeho účasti na promítání filmu NIMBY s následnou 
 diskuzí na téma „veřejný zájem“. Dne 19. 3. proběhlo promítání na Vy- 
 soké škole ekonomické v Praze za účasti 21 účastníků, dne 9. 4. na 
 Masarykově univerzitě v Brně za účasti 45 účastníků. Dne 23. 4. se má 
 to stejné uskutečnit v Praze na Právnické fakultě ve spolupráci s Eko- 
 logickým právním servisem.
• Milan Jirsák – Škoda, že za malého zájmu občanů proběhla v Mochově jeho před- 
 náška s diskuzí na téma „Důchodová reforma – klady a zápory II. dů- 
 chodového pilíře a co k tomu patří“. O přednášku projevili zájem Če- 
 lákovice (tam by se měla přednáška uskutečnit dne 13. 5.) a Nehvizdy 
 – tam zatím není termín stanoven.
• František Bouček – Podal informaci o stavu veřejného osvětlení a výsledcích měření. 
 Podle zjištěného stavu bude provedena oprava.
 KM – Požadavek na zeleň u silnice k areálu SAM Properties s.r.o.
• Ladislav Marek – Obec může bez problému něco realizovat na pozemcích obce.
• Ladislav Marek – Sběrný dvůr bude v letním období otevřen i ve středu.
 Výpis připravil Milan Jirsák
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Vážení občané Mochova, 
od července 2012 provádí MP Čelákovice hlídkovou činnost ve Vaší obci, na základě 
veřejnoprávní smlouvy, která byla odsouhlasena Zastupitelstvy obou stran a jistě i Vy 
jste si všimli, že k Vám dojíždíme. V tomto příspěvku bych Vám chtěl popsat, co vůbec 
MP ve vaší obci dělá a jaké činnosti se věnuje.
Základní činností je preventivní hlídková činnost na frekventovaných místech a místech, 
kde se zdržují závadové osoby. Tato místa byla vybrána a konzultována s vedení Mocho-
va a další místa si MP nachází průběžně sama, dle vlastního zjištění anebo ve spolupráci 
s Policií ČR, která nás informuje o případných problémech, které řeší oni. Hlídka zpravidla 
trvá hodinu a během ní se tato místa projdou. Tyto hlídky probíhají jednou až dvakrát 
denně a časy hlídek se mění podle potřeby a vytipování vhodného času. V rámci této 
činnosti se také zaměřuje občas na měření rychlosti na místech stanovených a odsou-
hlasených Dopravním inspektorátem Policie ČR Praha VENKOV-východ a to zejména na 
průtahu obcí a v okolí školy.
Také v Mochově dohlížíme na dodržování dopravních značek a předpisů. Zejména se 
jedná o přestupky zákazu vjezdů a špatného parkování. Ale zde bych uvedl, že v obci 
nebyl zjištěn žádný závažný problém a tak je problém spíš s nákladními vozy zásobující 
podniky a firmy ve vaší obci. Největší problém byl v loňském roce s nákladními vozidly, 
která měla zakázáno v určené tonáži jezdit po silnici 611 z důvodu opravy.
Další činností, kterou se MP v Mochově zaobírá, je odchyt toulavých zvířat, zejména psů. 
Na odchyt jsou všichni strážníci MP Čelákovice vyškoleni a jsme plně pro tuto činnost 
vybaveni.
Na závěr mého příspěvku bych chtěl říct, že v obci Mochov strážníci vykonávají službu 
rádi, protože občané jejich přítomnost ve většině případů kvitují a pokud dojde na ře-
šení nepříjemností, vždy zatím postačovaly mírnější sankce a tyto postačily k nápravě.
V případě, že byste chtěli nějaký podnět, co by MP Čelákovice měla řešit u Vás v obci, 
prosím obraťte se na pracovníky obecního úřadu a tito nám dají vědět anebo případně 
se na nás obraťte sami a my se pokusíme dohodnout s vedením obce způsobu řešení. 
Telefonní spojení na MP Čelákovice je 731 136 156 (hlídka MP) anebo 326 929 150.

str. Radek Fedaček, 
  velitel MP Čelákovice

Věřejné osvětlení
Vážení spoluobčané!
Jak jste již byli informováni na našich webových stránkách nebo hlášením místního 
rozhlasu i naše obec se potýká s problémy s veřejným osvětlením. Toto zařízení je 
bohužel v rychle dosluhujícím stavu a ani průběžné provizorní opravy z minulých let 
mu nepřidaly na spolehlivosti. V současné době byla provedena kompletní revize, při 
které byly zjištěny některé problematické části. K dnešnímu dni je veřejné osvětlení 
v provozuschopném stavu, zbývá provést opravu tří menších úseků kabelového 
vedení. Dále průběžně připravujeme též kompletní výměnu sloupů a lamp, kterou 
bychom chtěli realizovat v roce 2014. František Bouček, místostarosta obce
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PrOVOZní řáD SePArAČníhO DVOrA - MOchOV
Separační dvůr je určen pouze pro fyzické osoby – občany a vlastníky nemovitostí v obci 
Mochov

Provozní doba: 
Každou sobotu – v zimním období: od 10.00 – do 11.00 hod.
 v letním období: od 10.00 – do 11.30 hod.
Každou středu – v letním období: od 17.00 – do 18.00 hod.

Provozní řád separačního dvora
• Každý, kdo přiváží odpad, musí dodržovat provozní hodiny a provozní řád separačního dvora 

a musí respektovat pokyny pracovníka separačního dvora.
• Občan, přivážející odpad se ohlásí u obsluhy separačního dvora a odpad odloží na určeném 

místě.
• Obsluha separačního dvora vpouští do areálu vždy pouze jednoho zákazníka s jeho odpadem.
• Obsluha prověří skladbu odpadu a určí místo vykládky.
• Po vyložení odpadu může vstoupit další zákazník.
• V případě neuposlechnutí pokynů obsluhy bude zákazník ze sběrného dvora vykázán.

na separačním dvoře mohou občané odevzdat:

Tříděný odpad
• Papír: noviny, časopisy, reklamní letáky, kancelářský papír, sešity, krabice, kartony, lepenka. 

Do tříděného odpadu nepatří mokrý, mastný nebo jinak znečištěný papír 
• Sklo: čisté (vypláchnuté) láhve od nápojů, skleněné nádoby, tabulové sklo. Do tříděného 

odpadu nepatří porcelán, keramika, kameny, drátěné sklo a zrcadla
• Plasty: čisté (vypláchnuté) kelímky od jogurtů, krabičky od pokrmových tuků, plastové ná-

doby a láhve, PET láhve (od nápojů), sáčky, fólie, výrobky z plastů, polystyren. Do tříděného 
odpadu nepatří plastové trubky a podlahové krytiny

• nápojové kartony (tetrapak): čisté (vypláchnuté) nápojové kartony od džusů, mléka, vín 
apod. 

• Vysloužilá elektrozařízení – velké spotřebiče (pouze kompletní – nerozebrané): lednice, 
mrazáky, myčky, pračky, sušičky, sporáky, televize, počítače, mikrovlnné trouby, radia, magne-
tofony gramofony, hi-fi věže apod.; malé spotřebiče (pouze kompletní – nerozebrané): fény, 
vysoušeče vlasů, kulmy, zubní kartáčky, holicí strojky, masážní strojky, epilátory, vysoušecí 
helmy, zastřihávače vlasů a vousů, žehličky na vlasy apod.

netříděný odpad
• Objemné odpady: sedací souprava (křeslo, pohovka), postel, válenda, matrace, skříň (ro-

zebrané), podlahové krytiny (koberce, linoleum), hadry, okna – pouze vysklená a rámy ro-
zebrané, ostatní odpad (židle, obuv, lyže, zrcadlo).

• Odpady z údržby zeleně: tráva, listí.
 Ing. Ladislav Marek, starosta obce
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Obnova dřevin
Vážení spoluobčané!
Již od prázdnin loňského roku začal v naší obci probíhat dendrologický průzkum, který obsa-
huje posudek na cca 250 ks stromů a dokončen byl ke konci roku 2012.
Jak víte, v Mochově je na veřejných prostranstvích (hřbitov, náměstí, prostranství kolem kostela, 
mateřské školy, základní školy, atd.), velké množství vzrostlých stromů a podobný posudek 
nebyl dosud v naší obci vypracován. Jistě by se nikdo z nás nechtěl dočkat toho, že při havárii 
některého stromu bude někdo zraněn, nebo ještě hůř – tak jako se to stalo v roce 2009 ve Zlíně, 
kde došlo k tragédii. Na základě tohoto posudku bylo do konce vegetačního klidu provedeno 
částečné vykácení poškozených dřevin a bude provedena náhradní výsadba v plném rozsahu 
dle doporučení dendrologa. František Bouček, místostarosta obce

Důchodová reforma – klady a zápory II. důchodového pilíře – a nejen o tom
Za malého zájmu mochovských občanů proběhla dne 27. března v učebně autoškoly 
přednáška s diskuzí na téma  „Důchodová reforma – klady a zápory II. důchodového pilíře. 
Aktuální otázka je to zejména pro osoby starší 35 let, kterým končí možnost se přihlásit 
dnem 30. 6. 2013. Přednáška je ale připravena tak, že může být zajímavá pro kohokoliv. 
Na příkladu důchodové reformy je totiž možné ukázat mechanizmy vzniku zákonů, jejich 
prosazování a způsoby informování veřejnosti.
Rozhodnutí pro vstup do II. pilíře je dobrovolné, ale po vstupu se z něj již nedá nikdy vy-
stoupit (alespoň zatím). Proto se mi zdálo důležité, aby občané Mochova znali nejen klady, 
ale zejména zápory pro takovéto zásadní rozhodnutí. Ne všichni mohou získat potřebné 
údaje z internetu a ne všichni se vyznají v právnických textech.
S paní doktorkou Starou jsme se domluvili, že vyhlásíme ještě jeden termín přednášky 
a to na pátek 24. května od 18:00 opět v učebně autoškoly.
Názvy vybraných témat jsou následující:
Co tvoří důchodový systém platný od 1. 1. 2013; Kdo může vstoupit do II. důchodového 
pilíře a kdy; Co se bude za II. pilíř platit; Jakým způsobem se spoří ve II. pilíři; Nárok na 
odchod do důchodu – věk a doba pojištění; Výplata z II. pilíře; Co se stane při předčasném 
úmrtí s penězi ve II. pilíři; Co na II. pilíř říkají nezávislí experti a opozice; Jak se účastní II. 
pilíře ti, co nám ho doporučují; Komu se II. pilíř vyplatí – shrnutí kladů a záporů; Praktické 
rady k důchodům – co může každý udělat už dnes, jak se na důchod připravit.
Uvedené téma se již přímo netýká důchodců, kteří jsou na zaslouženém odpočinku, ale 
i oni jsou srdečně zváni a mohou se přijít s námi podělit o svoje zkušenosti – jak se žije 
v důchodu. Samozřejmě jsou zváni i mladí do 35 let, i když se může zdát, že do důchodu 
mají ještě daleko... Milan Jirsák, zastupitel
Jak nám je náš film nIMBY stále užitečnější
Jak jistě víte, v loňském roce byl natočen film NIMBY – Ne na mém dvorku – i za finančního 
přispění obce Mochov. Původně byl připravován jako součást boje proti paroplynové elek-
trárně, ale již v průběhu natáčení jsme si uvědomili, že se jedná o obecnější téma. Jeden 
investor chce stavět elektrárnu, jiného napadne zase kovošrot, dalšího třeba těžba „něčeho“.
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Film nastoluje spoustu teoretických i praktických otázek. Například:
Je postoj NIMBY sobectvím? Nebo je to naopak, že jde o sobectví investora realizovat jeho 
soukromý zájem na dvorku „nevinných“ občanů?
Co je to vlastně veřejný zájem? Kdo ho určuje, je nějak definován?
A tak společně s panem Netušilem z Čelákovic představujeme film na nejrůznějších setkáních 
a školách. V poslední době to bylo na Vysoké škole ekonomické v Praze (19. 3.), na Masaryko-
vě univerzitě v Brně (9. 4.) v bloku expertů a dne 23. 4. se má uskuteční promítání v Praze na 
Právnické fakultě.
Posledně dvě jmenované akce souvisí s Ekologickým právním servisem, který nám začíná 
poskytovat cenné informace například pro tvorbu územního plánu. I my máme co nabídnout, 
protože právě film NIMBY a naše osobní zkušenosti budou použity jako vstup do diskuze 
pořádané Ekologickým právním servisem na Právnické fakultě.
Prostřednictvím filmu jsme se dostali i k poslanci, který se zabývá energetikou a odpadovým 
hospodářstvím (člen výboru pro regionální rozvoj a výboru pro životní prostředí PS). V uvede-
ných oblastech má praktické zkušenosti, protože dlouho působil v komunální politice s hma-
tatelnými výsledky. Na uvedená témata se s ním připravuje na květen beseda v Čelákovicích 
pro starosty a další zájemce.
Potvrdilo se, že investice do filmu NIMBY nebyla zbytečná, protože začíná přinášet i praktické 
výsledky do běžného života obce. Milan Jirsák, zastupitel

Zastupitelstvo Středočeského kraje podpořilo „Memorandum“
Zastupitelstvo Středočeského kraje konané dne 11. 3. 2013 podpořilo svým usnesením v bodě 
15b - Memorandum o vzájemné spolupráci obcí a občanských sdružení v rámci aktivit proti 
výstavbě paroplynové elektrárny u obce Mochov, jak je podrobně uvedeno v diskuzi v zápise 
z našeho zastupitelstva konaného dne 10. 4. 2013
K tomuto usnesení se vyjádřil mluvčí RWE Pavel Zajíc. K projektu by se RWE mohlo vrátit po 
roce 2018. To je změna, protože původně platilo, že se k projektu vrátí nejpozději do roku 2018. 
Zatím nám snad tedy v nejbližší době výstavba paroplynové elektrárny nehrozí. Přesto dění 
v energetice stále sledujeme. Milan Jirsák, zastupitel

co jsme čekali a co máme
Co vlastně očekáváme od toho, že jsme spořádaní občané, proč vlastně volíme a platíme daně?
Jen malé zamyšlení nad pouze malými problémy, ze kterých bychom ale měli udělat velké 
závěry.
Polovina volebního období zastupitelstva obce, do kterého také patřím, je za námi a nezbývá 
než se zamyslet nad tím, jak jsme naplnili naděje mochovských občanů, kteří nám dali své hlasy 
v posledních volbách a jakou měrou je naše chyba to, že jsme některé nesplnili. Jako jeden ze 
členů zastupitelstva obce vidím po tomto uplynulém čase některé naše snahy, jak se ztrácejí 
v nedohlednu a přemýšlím, je-li v našich silách na tom něco změnit.
Před více než rokem jsme s očekáváním změn k lepšímu rozhodli o vybudování kruhového 



mochovský zpravodaj10

objezdu na komunikaci vedoucí do Mochova, kterou většina našich občanů každodenně 
používá k dojíždění do zaměstnání nebo prostě k potřebě někam se dostat. S vědomím, že se 
jedná svým způsobem o riskantní operaci, jsme věnovali snahu a nemalé finanční prostředky, 
abychom vytvořili reálný rámec, kdy by v souvislosti s rekonstrukcí komunikace mezi Nehvizdy 
a Mochovem byla zařazena stavba tohoto kruhového objezdu. Čas letí a místo bezpečného 
nájezdu na komunikaci máme u Mochova stále nebezpečnou křižovatku a místo slibované 
rekonstrukce komunikace, léty a krutými zimami zdevastované se střídá období děr a boulí, 
tak jako roční období. Osobně musím vyjádřit své velké zklamání a znepokojení nad tím, že 
se i za našeho přispění dnes s tímto problémem potýkáme. Vždyť před časem se vše zdálo tak 
jednoduché, necháme vypracovat projekt, který potom nezištně věnujeme darem Kraji a těší-
me se na to, že tam jsou dobří hospodáři, schopní splnit svoje i naše plány. Dnes, tak jako loni, 
máme zase pouhý příslib, že možná koncem roku, pokud budou peníze atd., že rekonstrukce 
začne, ale v jaké rozsahu a bude-li tam námi očekávaný kruhový objezd, a bude-li to vůbec, 
stejně nevíme. Nevíme a nemáme za naše finance a snahu vlastně zatím vůbec nic, kromě 
nahořklého pocitu, že i tady možná naše zájmy někdo opomněl nebo stranil jinému. Léta 
utíkají a přesto, že podobné stavby na této námi užívané komunikaci jsou již na křižovatkách 
na Šestajovice, u Čerozu, skladových areálů u Nehvizd a možná jsem na další ještě zapomněl, 
my stále čekáme a věříme.
Nebo že máme již delší dobu vydané stavební povolení na uložení elektrických vedení do 
země, které bylo vydáno pro demontáž stávajícího venkovního vedení 1 kV (týká se ulic 
Sokolovská a Tylova) a Rozhodnutí o umístění stavby a stavební povolení na stavbu: Mo-
chov - kNN, ul. 5. května, Pod Kostelem, IE-12-6000460 (týká se ulic 5. května, Pod Kostelem 
a Příčná), lidé v těchto ulicích bezúspěšně bojují s televizory blikajícími slabým napětím 
a čekají. Ale na co?
Osobně mám pocit, že naše snahy bez spravedlivého a plánovitého přístupu a podpory 
zastupitelských orgánů na úrovni krajů jsou těžko naplnitelné. Jan Turek, zastupitel

V Mochově elektrárna neBUDe
Zastupitelstvo Středočeského kraje na svém zasedání konaném dne 11. 3. 2013 v Praze 
jednohlasně schválilo podpis Mochovského memoranda „Májové výzvy“, kterou 1. 5. 2011 
podepsali účastníci boje proti paroplynové elektrárně v Mochově.
Snímek ze zápisu zastupitelstva Středočeského kraje ze dne 11. 3. 2013:
Občanské sdružení Mochov - místo pro život stálo společně s o.s. Naše Čelákovice, Bílý Vrch 
a Jiřina v roce 2009 u vzniku občanské aktivity a společného projektu pod hlavičkou NE 
ELEKTRÁRNĚ. Od té doby došlo k mnoha významným změnám, intervencím na poslance 
i senátory, krajské zastupitele, získali jsme podporu i spojence ze zahraničí, z místních akč-
ních skupin především Pošembeří, a mimo jiné i za spolupráce s jednotlivci i Ekologickým 
právním servisem, město Čelákovice pro tuto problematiku i zajištění právní subjektivity 
zřídilo při Městském úřadě komisi pro boj proti paroplynové elektrárně v Mochově, jejímiž 
členy se stala většina přímo dotčených obcí v okolí Mochova a Čelákovic.
Není bez zajímavosti, že většina veškerých aktivit, propagace, besedy, a další činnosti byly 
hrazeny ze soukromých prostředků členů sdružení a několik málo sponzorů, kteří se odhod-
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lali a i přes skeptické názory některých sosedů se nebáli naše snažení podpořit i finančně. 
Děkujeme.
Děkujeme všem, kteří se na této aktivitě podíleli. Tento cíl stál tisíce hodin jednání a příprav, 
schůzek, dopisů, tiskových zpráv i rozhovorů, ale jsme nadšení, že se podařilo hrozbu tohoto 
nesmyslného projektu odvrátit a to minimálně do roku 2018, což již potrvdil i mluvčí RWE.
Občanská společnost žije! Milan Ptáčník, zastupitel

Předseda sdružení Mochov – místo pro život, o.s.

Vykomunikovali jsme pro Vás: Internet optickým kabelem v rámci pokládky kabe-
lového vedení elektřiny.
V průběhu měsíců květen až červenec 2013 bude společnost ČEZ Distribuce v obci rea-
lizovat pokládku kabelového vedení 0, 4 kV. Počátkem května stavba zahájí pokládkou 
vedení v ulici 5. Května a následně se přesune do ulic Pod Kostelem, případně dále.
Zastupitel Milan Jirsák v návaznosti na přípravné práce ČEZu zkontaktoval občanské 
sdružení Czela. net a zorganizoval společné jednání v rámci zasedání Strategického 
výboru obce. Tématem jednání byla možnost připoložit k elektrickému vedení optické 
vlákno.
Občanské sdružení Czela.net od dubna dojednává s firmami, které pro ČEZ pokládku 
el. Vedení v jednotlivých částech obce provedou, podmínky zajištění přípolože kabelu 
s optikou. Připojení optickým vláknem by nahradilo v současné době v obci málo kvalitní 
a nedostačující připojení k internetu ve WiFi pásmu. Optika je ve srovnání s WiFi techno-
logií připojením nesrovnatelně rychlejším a stabilním. V praxi by znamenalo, že součas-
ně s kabelem ČEZu bude, v případě zájmu majitele, do domu (na pozemek) přivedena 
chránička Czela.netu o průměru 25 mm. Pokud nebude mít majitel nemovitosti aktuálně 
o přivedení chráničky zájem, chránička bude připravena na několika místech v ulici. Je 
důležité upozornit, že na dodatečné vybudování přípojky pak bude třeba získat nové 
stavební povolení! Možnost připojení jednotlivých domů na optické vlákno je termínově 
odhadována na podzim 2013, poté, co Czela.net připravenými chráničkami optické kabely 
protáhne a vzájemně je propojí. Položení chráničky je pro každého zájemce v rámci této 
stavby zdarma, samotné připojení k optické síti bude stát 1 000 Kč vč. zařízení (jednorázový 
poplatek se hradí až při připojení k síti). Měsíční členský příspěvek v občanském sdružení 
Czela.net činí 350 Kč. Termín připojení je libovolný. Připojit se lze ihned po vybudování 
sítě, stejně tak je ale možné nechat si připravit pouze chráničku a k síti se připojit kdykoli 
později.
Pokládku chrániček bude organizovat p. Daniel Tenčl, který v průběhu realizace navštíví 
každý dům na trase stavby. Kontakt – mobil: 774 162 774, e-mail: tencl@zprojekt.cz, webové 
stránky sdružení Czela.net: www.czela.net
Administrátorem sítě Czela.net v Mochově je p. Filip Jirsák, e-mail: filip@jirsak.org
Zahájení společných prací se předpokládá 2. května 2013.

Daniel Tenčl, Ing. Zdeňka Jarošová
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V dubnu oslavili své životní jubileum:

84 let paní Anna Boumová
85 let paní Estera Žemberová
81 let paní Jaroslava Šafrová
70 let pan Josef Holzman

V květnu oslaví své životní jubileum:
70 let paní Anna Přibylová
75 let paní Miluše Linková

ŽIVoTní JubILea

V druhém čtvrtletí r. 2013 se významného životního jubilea dožívají tito spoluobčané:

Přejeme vám všem pevné zdraví, štěstí a spokojenost. Zkrátka všechno dobré, přátelé!

Dnes s vůní jara

přicházíme přát

hrstičku let

vážete do uzlíčku

ty mladé roky

na zelenou kličku

aby vám mohly

nový elán dát

do dalších dnů

které se štěstím hlásí

do mnoha chvil

kdy vytoužené hlasy

vám štěstí přinesou

a roky plné krásy

V červnu oslaví své životní jubileum:

80 let paní Jaroslava Kvapilová
92 let paní Marta Chroustová
86 let paní Milada Rumlová
87 let paní Jaroslava Veselá
89 let paní Marta Zemanová
75 let paní Květa Stupecká
75 let paní Hana Soukupová

Václav Dragoun
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Vzácný nález základové obětiny od kostela sv. Bartoloměje v Mochově

V letošním roce je tomu již 15 let, co byly pod mým vedením na několika místech kolem 
základů mochovského kostela sv. Bartoloměje položeny čtyři archeologické sondy, a to za 
účelem posouzení jeho statické situace a poznání složení geologického podloží vyvýšeniny, 
na které je kostel založen. V tomto příspěvku se nemíním zabývat stavebním vývojem, či 
podrobnou historií kostela, což si zaslouží delší, ale samostatnou informaci, ale rád bych 
poukázal na poměrně vzácný nález, získaný během roku 1998 při uvedeném výzkumu 
ze sondy č. 1/98, položené při severní stěně chrámu, nedaleko SZ nároží současné stavby. 
Prostor kolem kostela byl v minulosti po celá staletí využíván k pohřebním účelům a tím je 
také dána značná četnost pohřbů na poměrně malé ploše a na ně vázané zásahy do terénu, 
které poznamenaly a téměř znečitelnily starší středověké situace, k nimž se náš nález vzta-
huje. Jedná se o nález tzv. základové obětiny - plakety kruhového tvaru o průměru cca 32, 5 
mm a síle 3 mm. Plaketa odlitá z olova je mírně prohnutá nejspíše po nějakém druhotném 
úderu, na rubu je hladká a líc má ozdobenou kvalitně umělecky propracovaným motivem 
představujícím symbol evangelisty Matouše – v podobě anděla. Okraj plakety obíhá drob-
ný, dovnitř odsazený vývalek a na celé její lícní ploše je reliéfně pojednána vpravo otočená 
postava anděla s křídly, klečícího na levém koleni. Anděl drží v rukách prázdnou tzv. mluvící 
pásku, obličej má natočený přímo a hlavu mu lemuje svatozář. 
Dnes s jistotou na základě námi provedeného archeologického výzkumu víme, že mochov-
ský kostel měl svého staršího předchůdce, jehož počátky klademe do doby kolem poloviny 
13. století, což nám potvrzuje i v sondě 3 odkrytá a zdokumentovaná část základů starší 
stavby. Předpokládám, že při probíhající přestavbě mochovského kostela došlo k rozruše-
ní základů severozápadního nároží v té době existující starší církevní stavby, pod kterým 
s největší pravděpodobností byla původně tato obětina uložena. Při ní v polovině 14. sto-
letí byla plaketa přehlédnuta a dostala se do druhotného uložení vedle základů současné 
známé stavby a v rámci našeho výzkumu pak byla po více než sedmi stech letech nalezena 
a uložena do sbírek Městského muzea v Čelákovicích.
Víme a známe z jiných nečetných analogií, že tyto obětiny bývaly ukládány jednotlivě pod 
základ, či vkládány do nejspodnější vrstvy zdiva do všech čtyř náro-
ží lodi kostela, a to hned při jeho založení. Obětiny nesly sym-
boliku čtyř sv. evangelistů, Matouše, Marka Lukáše a Jana. 
Není vyloučeno, že mohly být ukládány jen volně pod 
nárožním kamenem, ale zpravidla byly spíše vkládány 
do zvláště upravených kamenných schrán s vyhlou-
benou nevelkou čtvercovou či kruhovou prohlubní. 
Obdobné nálezy dnes známe např. z klášterních kos-
telů na Sázavě, v Praze Na Zderaze, z Olomouce, ze 
základů starého kostela v Dolních Bučicích a z neda-
lekého Mukařova, kde kronikář zapsal, že při bourání 
starého chrámu v roce 1890 byl pod každým nárožím 
nalezen kámen s důlkem a v nich z olova ulitý symbol, 
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vždy jednoho ze čtyř evangelistů. V současné době Národní galerie v Praze připravuje ve 
spolupráci s dalšími institucemi výstavu „Otevři rajskou zahradu. Benediktíni v srdci Evropy 
800 – 1300“ a její generální ředitel Ing. Vl. Rösel požádal naše muzeum o zapůjčení tohoto 
vzácného nálezu, takže i v originále bude mít široká veřejnost možnost tuto základovou 
plaketu shlédnout od listopadu 2014. 
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Čechura Martin: Církevní hmotná kultura v archeologických pramenech. Archaeologia his-
torica 34, 543-561. Brno 2009.
Podlaha Antonín: Posvátná místa království Českého, I., 104. Praha 1907.
Sommer Petr: Základová obětina z mochovského kostela. Regnum Bohemiae et Sacrum 
Romanum Imperium, s. 493-496. Praha 2005.
Skružný Ludvík – Špaček Jaroslav: Patrocinia kostelů a patronáty světců ve zvoleném mik-
roregionu východně od Prahy v kontextu církevních ději. Středočeský vlastivědný sborník 
16, 105-154. Roztoky u Prahy 1997.
Špaček Jaroslav: Několik doplňků k příspěvku „Patrocinia kostelů a patronáty světců...“ . Stře-
dočeský vlastivědný sborník 17, 175-176. Roztoky u Prahy 1998.
Špaček Jaroslav – Snítilý Pavel: Archeologické akce na území sledovaném Městským muzeem 
v Čelákovicích od konce 19. stol. do roku 2000. Výzkumy v Čechách 2000, 317-415. Praha 2003. 
(Příště – Případ mochovského meče)
 Jaroslav Špaček, Městské muzeum v Čelákovicích

Mochovští rodáci       
Miroslava Vohlídalová  (1929 – 2011)       
V únoru a v březnu tohoto roku proběhla v divadle Viola v Praze výstava artprotisů mo-
chovské rodačky paní Miroslavy Vohlídalové, roz. Staré. Vystudovala Státní grafickou školu 
a jako grafička pracovala v Domě obuvi, v Darexu a především dlouhá léta ve výtvarném 
oddělení Československé a posléze České televize. Její dokonalou znalost písma a výtvarně 
hodnotné faksimile historických textů využívala a ocenila celá řada českých i zahraničních 
filmových produkcí.
Pro své osobní výtvarné zpovědi si zvolila art-
-protis. Techniku, kde výtvarné záměry a ob-
jekty plují v abstraktním prostoru, který nemá 
hranice. Křehké poetické dílo a  z  lidského 
světa přenesené objekty vytváří napětí, které 
pramení nejen z autorčina přístupu k životu, 
z  jejích životních zkušeností, ale i prožitých 
radostí a strastí. Její díla jsou zahalená zvláštní 
barevností, tvarem i umístěním v komposici, 
jsou nadýchaná, snová a nekonečná.
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Art-protis je československý patent, u je-
hož zrodu stáli v 60. letech minulého sto-
letí grafici a výtvarníci Jiří Trnka, Antonín 
Kybal a  Alois Fišárek. Následně sklízel 
art-protis velký obdiv ve světě, zejména 
na světových výstavách EXPO v  r.1967 
v Montrealu a v r.1973 Ósace. Tapiserie 
zpracované tímto způsobem jsou dodnes 
vytvářeny ve výtvarném ateliéru Art Do-
mus v Brně. Jde o netkaný druh tapiserie, 
kde se na rozdíl od gobelínu, tkaného 
vlákno po vláknu, pracuje v celé ploše-

-pokládají se na sebe vrstvy vlny, které lze měnit. Umožňuje to rychlý přepis skici, návrhu 
na podklad. Mohérová vlákna jsou navíc průsvitná a dají se dělit i nanášet v různě silných 
vrstvách, od jednoho či dvou centimetrů, jež tvoří sytou barvu, až po milimetrové průhled-
né vrstvy. Nakonec se celá plocha, vytvořená těmito vrstvami, na speciálním stroji zafixuje 
prošitím k textilnímu podkladu. Pak je teprve dílo dokončeno.   
(Příště: plukovník Josef Kvapil) Ivana Brádková, kurátorka výstavy

Jaro ve škole
Pro zpříjemnění letošního studeného jara jsme pro žáky připravili několik zajímavých a po-
učných akcí.
První jarní den jsme přivítali oblečeni ve veselých barvách jara a v besedě o houbách s my-
kologem panem Malým jsme se dozvěděli, na jaké houby si dávat pozor i v tomto období. 
Čtvrtý ročník navštívil dopravní hřiště v Čelákovicích jako součást celoročního projektu 
Dopravní výchovy. Dále to byly projekty Všichni jsme jen lidé a Den Země. V rámci po-
sledně jmenovaného projektu jsme společně vysadili osm nových stromků a keřů na 
školní zahradě. Pohádky 
Dobrodružství hastrmana 
Tatrmana a  Jak Trauten-
berk děla Krakonošovi 
ducha zhlédly děti v praž-
ském Divadle U Hasičů. Již 
tradičním se stává setkání 
rodičů, prarodičů, žáků 
a učitelů při „Velikonočním 
vyrábění“. Ale asi největší 
zážitek čekal na naše žáč-
ky ve čtvrtek 25. dubna. Na 
hodinu výtvarné výchovy 
jsme pozvali ilustrátorku 
dětských knih paní Vendu-
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lu Hegerovou. Na začátku besedy vysvětlila postup tvorby knihy - spolupráci spisovatele, 
ilustrátora, korektora, vydavatelství a tiskárny. Potom nastala pro děti zvláště zajímavá 
chvíle. Jejich aktivní spolupráce s malířkou. Žáci se zaujetím kreslili obrázky podle ná-
vodu paní malířky. Ti vybraní na tabuli, ostatní v lavici na čtvrtky. U tabule se postupně 
vystřídaly všechny děti. Naučily se nakreslit několik zvířátek - pejska, kočičku, žirafu, 
lva, medvěda, želvu… Na závěr besedy nakreslila paní Hegerová na památku každému 
zájemci malý obrázek s vlastnoručním podpisem. Hned odpoledne jsme si vyzdobili 
nakreslenými obrázky nástěnku 
na chodbě školy. Zaujetí a sna-
ha všech byly důkazem, že tato 
akce se moc líbila. Na 14. května 
připravujeme pro maminky ke 
Svátku matek představení dra-
matického kroužku – pohádku 
„O dvanácti měsíčkách“.
Už od začátku školního roku 
se děti těší na každoroční „ško-
lu v přírodě“. Letos jedeme do 
Českého ráje. Vlasta Pexová, 
 Andrea Koubíková
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Karneval

Rok je pro děti dlouhá doba, vnímají čas jinak. Zvlášť zimní období „tmy“ utíká pomaleji. 
Dříve lidé mívali rok rozdělený svátky a rituály, na které se připravovali, těšili, přinášeli 
jim radost a veselí. Některé svátky zůstávají živými a přináší radost dodnes.

Na 6. února se těšili snad všichni z naší mateřské školy. Už od rána se to ve třídě hemžilo 
princeznami, kouzelníky, pavoučími muži a spoustou jiných zajímavých postav. Kdo 
z nás by někdy alespoň na chvilku nezatoužil být někým jiným? Tohle přání se splnilo 
i učitelkám a tak se děti vítaly s Vodnickou paní, Kouzelnicí, Čarodějnicí a Kočičí slečnou. 
Když se všichni sešli, následovalo velké fotografování s kamarády a pak hurá na svačinu, 
protože posilnit se přece musí i pohádkové postavy. Než však začala svačinka, zacinkal 
školní zvonek a do třídy vešel pan Petr Toman. S sebou přinesl velké tašky, bedny, stojany 
a také úsměvy a dobrou náladu se spoustou písniček. Začal ten správný masopustní 
a karnevalový rej s tancem, soutěžemi a hlavně spoustou legrace.

Před obědem se unavení tanečníci už těšili na odpočinek. Odložili masky a rozloučili 
se s dráčkem, kterého nám vyrobily maminky s dětmi při akci SRPŠ a který nás karne-
valem provázel. Na památku nám zůstaly nejen veselé fotky, ale také překrásné dětmi 
nakreslené obrázky, které zdobily nástěnky v šatně a které si děti na konci roku odnesou 
s ostatními výtvarnými výrobky domů. Eva Krmenčíková
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Den Země

22. dubna 2013 jsme spo-
lečně s dětmi oslavili Den 
Země. Pro děti bylo při-
praveno několik soutěží, 
jejichž cílem bylo naučit se třídit odpad podle druhu: na papír, plasty, sklo, Tetra Pak, 
a také určit co patří do popelnice a do kompostu.

V první soutěži děti třídily do barevně označených pytlů „odpadky“ záměrně rozeseté na 
jižní školní zahradě. Jako další úkol měly co nejrychleji naplnit barevné kyblíčky víčky. 
Vítězem byla děvčata z velkého oddělení. Úkolem třetí soutěže bylo přeskakování pře-
kážek z polystyrenu. Sestavení obrázku rybek z barevných víček bylo úkolem čtvrtým. 
Práce dětí jsme nechali vystavené do pozdního odpoledne, aby si je mohli prohlédnout 
i rodiče. Poslední soutěží se stala opičí dráha (hod papírovou koulí do basketbalového 
koše, přechod kladiny na pružinách, přehození překážky plastovými víčky, přenos víčka 
na lžičce, prolezení pneumatikami, oběhnutí pneumatik a skok po látkách představu-
jících kameny). Za každý splněný úkol děti dostaly razítko na vlastnoručně vystřižené 
sluníčko. Za všechny splněné úkoly pak obrázek vodníčka a omalovánky. 

Vyvrcholením soutěžního dne bylo odnesení pytlů roztříděného odpadového materiálu 
ke kontejnerům do sběrného dvora v Mochově. Tam se nás ujal pracovník, který nám 
ukázal a vysvětlil, jak správně a proč se má třídit a co se s odpadem děje dál. Za done-
sený odpad a správné odpovědi na otázky dostaly děti pochvalu a pro ně nejcennější 
- sladkou odměnu. Kateřina Havrdová

Sbírka plastových víček

Dovolujeme si požádat Vás 
všechny, kteří doma schraňujete 
víčka od PET lahví, Tetra Paků, … 
a nevíte co s nimi nebo čekáte, 
až si o ně někdo řekne – přineste 
je do mateřské školy. Schraňu-
jeme je a větší množství (asi 10 
desetilitrových kyblíků) budeme 
odevzdávat na některou sbírku 
nemocných dětí.

Děkujeme!

Děti a učitelky Mateřské školy
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SPoLKY a SdRuŽení
150 let od založení Mezinárodního Červeného kříže

Abychom pochopili, proč byla tato organizace založena, 
musíme se vrátit do předminulého století. Evropa byla 
zmítána válkami, státy si rozdělovaly nová území a bo-
hužel jinak, než válečnými taženími, to nešlo. Jedna z nej-
slavnějších bitev se odehrála v. 1858 u severoitalského 
městečka Solferino, kde válčila francouzská vojska císaře 
Napoleona III. s rakouskou armádou. Válka prý trvala 15 ho-
din, v členitém terénu válčilo až 300 tisíc vojáků a dle historic-
kých pramenů šlo o nejkrvavější bitvu v historii válečných konfliktů. 

Mezi zúčastněnými, prý na pozvání Napoleona III., byl jednatřicetiletý švýcarský obchod-
ník, spisovatel a filantrop Jean Henri Dunant. S úděsem přihlíží válečné vřavě, jak umírají 
lidé, jak „teče krev potokem“, jak na bojišti zůstává více jak 40 tisíc mrtvých, raněných 
a umírajících, jak vojáci žízní, hladoví a nakonec bez pomoci umírají. Zůstává několik 
dní na bojišti, sám pomáhá zraněným, mnohé nakonec zachrání. Alarmuje obyvatele 
okolních vesniček a společně se starají o zraněné. 

Rakouská armáda prohrála, císař i generálové opustili bojiště, protože prý „tu otřes-
nou podívanou“ nemohli snést. H. Dunant , šokovaný nedostatečnou péčí tehdejších 
armád o svá mužstva, napsal v r. 1862 knížku Bitva u Solferina, kde popsal válečnou 
vřavu a průběh bitvy. Dle literatury tato kniha pohnula svědomím lidstva. Objížděl 
s ní Evropu, přesvědčoval vládní politiky a důstojníky o potřebě organizace, která by 
pomáhala raněným. 

17. 2. 1863 Henri Dunant zformuloval návrh na pomoc raněným ještě spolu se dvěma 
důstojníky, lékařem a politikem, navrhli jako odznak chráněné a mezinárodně uznávané 
zdravotnické služby obrácenou švýcarskou vlajku – červený kříž v bílém poli. Muslimské 
země mají od r. 1876 ve znaku Červený půlměsíc a od r. 2007 se může pro dobrovolníky 
používat označení Červený čtverec. 

V r. 1864 byla podepsána Ženevská konvence na ochranu raněných a statut Mezinárod-
ního červeného kříže. Za své úsilí a statečnost byl H. Dunantovi v r. 1901 udělena, jako 
prvému, Nobelova cena za mír. Samotný Červený kříž získal tuto cenu ještě v r. 1917, 
1944 a 1963. 

Dnes je Mezinárodní humanitární koalice Červený kříž největší organizací, která pomáhá 
lidem v nouzi po celém světě. Má 300 tisíc zaměstnanců a téměř 90 milionů dobrovol-
ných členů ve 188 pobočkách na celém světě. Organizace má specifický právní statut, 
který, podle ženevské úmluvy, má právo vstupovat na jednání přímo se znepřátelenými 
stranami, což vyžaduje přísnou neutralitu. Tato idea pomoci všem potřebným se rychle 
rozšířila. Zemětřesením postižené Haiti, Čína, Arménie, hladomoru a násilím zmíta-
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né některé africké země, mohutnou tsunami zničená Indonesie nebo válkou zraněná 
Sýrie – všude tam pomáhá Červený kříž. A nejenom pomáhá v oblastech zasažených 
přírodními katastrofami nebo válkou zmítanými zeměmi, ale pomáhá i lidem v mírových 
podmínkách, seniorům, opuštěným dětem, bezdomovcům, zkrátka lidem, kteří se ocitli 
v tíživých životních situacích. 

Literatura:

William Wein – Bitvy, které změnily svět

Ervín Hrych – Velká kniha vojevůdců, bitev a zbraní

H. Dunant – Bitva u Solferina

(Příště – založení organizace Červeného kříže v Československu a v České republice)

 MUDr. Vlastimila Stará, ČČK Mochov

Pozvánka na výstavu

Místní skupina Červeného kříže Mochov spolu s Kulturní a sociální komisí OÚ Mochov 
připravuje v červnu výstavu Kuchyně našich babiček. Výstava se bude konat od 22. do 
29. června 2013. Vernisáž výstavy plánujeme na sobotu 22. června odpoledne ve 14 hod. 
K vidění budou různá kuchyňská nářadí a náčiní, formy a formičky, hrnce pro různé účely, 
textilní kuchařky, ale i kuchařky v knižní podobě, váhy, závaží , žehličky, sbírka Babiček od 
Boženy Němcové a další zajímavé předměty denní potřeby minulého století. Ochutnáte 
staročeské pečivo, perníkářky budou zdobit perníčky, košíkářky tvořit věci z proutí. 

Srdečně Vás všechny zveme.  Výbor ČČK

Archeologická přednáška

V katastru obce Mochov v lokalitě Skřivánek byl před lety proveden archeologický prů-
zkum v rámci opravy výměníku plynu. Tento průzkum vedl archeolog Muzea Čelákovice 
Mgr. Pavel Snítilý. Po letech zpracování nálezů a uzavření výzkumu nám p. magistr pou-
tavě přednesl postup i zajímavosti z výzkumu, popsal nálezy a hlavně přinesl ukázat 
některé nalezené artefakty. Mohli jsme vzít do rukou různé střepy, zrekonstruované 
keramické misky, hrnek i keramické špulky, které se dříve používaly v tkalcovství. Zají-
mavá byla i zmínka o nalezeném pohřebišti u Čelákovic. 

Otázky v diskusi nebraly konce a pro velký zájem posluchačů jsme si slíbili „archeologické 
pokračování“ na podzim.  Výbor ČČK Mochov

Jarní koncert

Filmové melodie, písničky ze Semaforu, francouzské šansony, blues, lidovky, polky i val-
číky – takové melodie se nesly v neděli odpoledne 28. 4. 2013 salonkem Hotelu Bouček. 
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Hudba v náladě kapelníka p. Švancary, opět jako každoročně, hrála pro občany Mochova, 
pro všechny, co mají rádi hezké písničky, hlavně však pro seniory. Popovídali jsme si, za-
zpívali, ale i zatancovali. Neúnavný tanečník pan Mráček, s noblesou džentlmena provedl 
přítomné dámy, poděkoval za tanec, dámu uvedl zpět na místo a tančilo a zpívalo se dál. 

Po skončení příjemného odpoledne jsme si slíbili, že se před vánocemi znovu sejdeme, 
popovídáme si a zazpíváme. Na taková setkání dlouho vzpomínáme, něco se vždy do-
zvíme, řekneme si o svých radostech i starostech, a je nám, starším, hned lépe u srdce. 
Zveme všechny - přijďte se zaposlouchat do nezapomenutelných písniček i orches-
trálních skladeb, ale hlavně přijďte se sejít, popovídat si s kamarády a kamarádkami, 
s blízkými a i vzdálenými sousedy. 

 MUDr. Vlastimila Stará  ČČK Mochov

Kulturní a sociální komise OÚ Mochov

Touto cestou děkujeme vedení Hotelu Bouček za poskytnutí a přípravu salonku, za přívětivé 
přijetí a milou a laskavou obsluhu. 

Současnost a budoucnost kynologické organizace v Mochově

V současné době se dá říci, že činnost základní kynologické organizace, dále ZKO, v Mo-
chově je stabilizovaná. Členská základna se pohybuje mezi 25 až 30 členy. ZKO je sou-
částí Českého kynologického svazu a řídí se jeho stanovami. Kolektiv této organizace je 
dobrý, kamarádský, s velkým zájmem o kynologii. Dobře je zajištěna odborná stránka 
vedení výchovy a výcviku psů. Ve svém 
středu mají kynologové dlouholeté členy 
a působí zde i chovatelé. I když většina na-
šich členů má zvířata s průkazem původu, 
nejsou nijak omezováni ani ti, kteří mají 
„jen“ tzv. bezpapíráky. Členové se během 
roku v rámci kynologického svazu mohou 
účastnit řady chovatelských i sportovních 
akcí v rámci republiky. 

Od počátku existence ZKO až do sou-
časné doby se činnost členů orientuje 
především na tzv. klasickou kynologii, což je sportovní odvětví, které se skládá ze tří 
základních složek, tzv. pachových prací, cviků poslušnosti a obrany. Tato organizace by 
ráda v budoucnu prováděla výcvik agilit, tento je však finančně náročný. 

Výcvik v ZKO se provádí podle současně platných zkušebních řádů ČKS a je na velmi dob-
ré úrovni. ZKO je vybavena potřebnými pomůckami a překážkami. Smyslem organizace 
výcviku není jen výchova a výcvik psa, ale také výchova jeho majitele ve vztahu k němu. 

Přetrvávajícím problémem současné doby je majetkově nevyřešená výcviková plocha 
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a financování činnosti. Získání výcvikové plochy by bylo možno jen jejím nákupem, vše 
se však točí okolo financí. Činnost klubu je financována především z členských příspěv-
ků, z dotace obce a částečně z příjmů za pořádání kurzů pro začínající kynology, což je 
určitá forma kynologické služby a osvěty pro širokou veřejnost. 

V rámci ZKO jsme schopni prostřednictvím internetu nabídnout i službu kynologické 
poradny, kde na e-mailové adrese zko. mochov@seznam. cz jsou naši zkušení členové 
schopni odpovědět na kynologické dotazy a tím pomáhat občanům řešit jejich problé-
my v soužití se psy. 

V nejbližší budoucnosti bychom chtěli v na ZKO obnovit pořádání chovatelských ky-
nologických akcí, jako např. zkoušky, výstavy apod. První vlaštovkou by měla být orga-
nizace zkoušek v letošním roce. Nezbytnou činností organizace je také pořádání akcí 
ke stmelení kolektivu pouze pro vlastní členy, jako např. „Loučení se sezonou“ apod. 

Samozřejmě udržování dobrého stav u našeho kynologického cvičiště vyžaduje znač-
nou brigádnickou činnost našich členů. Část prací je spojena s údržbou a opravami je 
prováděna svépomocí. 

Rádi bychom přivítali v naší organizaci další nové členy, bez rozdílu věku, zejména z Mo-
chova. Jsme přesvědčeni, že každý člověk chce mít svého psa zvládnutelného, ideálně 
naplno ovladatelného, odvolatelného od ostatních psů a nežádoucích úkonů fungující-
ho v běžném provozu v náročnějších podmínkách. Plně socializovatelného, přátelského 
a vyrovnaného. Doporučujeme začít s výcvikem v raném věku, samozřejmě přivítáme 
i majitele se staršími psy všech plemen. 

Kromě toho chce spousta lidí i něco víc, něco, co bude bavit člověka i psa. Pokud se 
najde dvojice pán a pes, která spolu umí správně komunikovat, výcvik je pak opravdo-
vým potěšením pro oba. 

Jsou činnosti, kde příliš na souhře a umění psovoda tolik nezáleží, u sportovního výcvi-
ku je základ správně pracující psovod-majitel-nadšenec. Je mylná představa domnívat 
se, že po návštěvách kynologického cvičiště/cvičáku musíte skládat zkoušky. Ty jsou 
třešničkou na dortu, takovým završením společné činnosti člověka a psa. 

Na závěr bychom chtěli pozvat všechny zájemce o kynologii do svých řad nebo do kurzu 
pro začínající kynology. Zájemci nás najdou každou neděli od 10 hodin na kynologickém 
cvičišti za dálnicí vlevo směrem na Vyšehořovice. 

Než vyrazíte na cvičák, je vhodné předem zatelefonovat, domluvit si návštěvu a na 
vlastní oči se přesvědčit, zda naše kynologické cvičiště splňuje všechna Vaše očekávání. 
Bližší informace a kontakty včetně fotografií a videí získáte na naší webové stránce:

www. zkomochov. wbs. cz  Výbor kynologického sdružení Mochov
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Myslivecké sdružení Mochov

Zdravíme všechny příznivce přírody a myslivosti. Po delší odmlce, když březnové číslo 
vyšlo bez nás, opět přispíváme krátkou douškou informací z dění v organizaci a mimo ni.

Velmi zásadní věcí, kterou je nutné zmínit,  je připravovaná úprava zákona o myslivosti 
č.449/2001 Sb., která se bude týkat nás, kteří myslivost vykonáváme, vlastníků pozemků 
i nás ostatních. Tento novelizační návrh vyvolal mezi odborníky a širokou veřejností 
mnoho negativních reakcí a jsou sepisovány petice proti jeho přijetí. Uvedu např. změnu 
zákonné výměry pro ustanovení honitby z dosavadních 500 ha na polovinu, tedy 250 
ha, po vzoru některých okolních států. Zde se tyto úpravy nesetkaly s pozitivním ohla-
sem, ani v praxi nezaznamenaly jakýkoliv přínos. Návrh se tedy týká a přímo ovlivňuje 
myslivecké hospodaření na malých dílčích výměrách, což neblaze ovlivní jeho rozvoj.

Naše organizace za poslední půlrok zaznamenala legislativní stabilizaci a na této úrov-
ni pokračuje snahou o zvyšování prestiže, prosazování české myslivosti tak, jak si to 
tato ušlechtilá činnost s hlubokou tradicí zaslouží. Letošní zimní období a předjaří se 
neslo opět na vlně intenzivní péče o zvěř. Pravidelné a nutričně hodnotné dávky žíru 
byly systematicky rozváženy novým způsobem, který se po vyhodnocení efektivity velmi 
osvědčil. Při jarním sčítání zvěře v naší honitbě jsme zaznamenali zvýšení početních stavů 
jednotlivých druhů, které se u nás vyskytují. To je pro nás, myslivce, velice pozitivní a milá 
skutečnost ovlivněná naším snažením, ale na druhou stranu vah je nutné položit subjekty 
zemědělské výroby, protože škody na zemědělských plodinách způsobené zvěří jsou ne-
malé. Sladit tyto dva zájmy ke všeobecné spokojenosti bývá někdy velmi obtížné. I nám 
se v průběhu zimy, přes veškerá opatření v podobě odpuzujících nátěrů a dokrmování, 
nevyhnuly škody na mladých dřevinách v Erbenově zahradě způsobené zaječí a srnčí zvěří.

V letošním roce se budeme prezentovat, jako již tradičně, na Dětském dnu, kde připra-
víme střelecký stánek a ukázku pejsků mysliveckých kynologů. Usilujeme o přípravu 
malého překvapení, které je bohužel závislé na mnoha okolnostech, ale o to více držte 
palce, aby nám vyšlo. V podzimních měsících budeme realizovat několik akcí na veřej-
ných prostranstvích obce v duchu starých mysliveckých tradic se všemi náležitostmi, 
které k těmto aktivitám patří. Přijďte se podívat…

Prosba lesa

 Jsem dárcem tepla Tvého krbu za chladných nocí v zimě a dárcem příjemného chládku 
v žáru letního dne. Já jsem dal trámoví Tvému obydlí a desku Tvému stolu. Ze mne je lože, 
ve kterém spáváš i kleče Tvého rádla. Já jsem dal topůrko Tvé sekeře a branku Tvému 
plotu. Ze mne je dřevo Tvé kolébky i rakve. Já jsem tím, čím pro život je chléb a pro vázu 
květina. Vyslyš prosbu mou, opatruj mne a chraň i pro věky budoucí…

Robert Nejedlý, 
Myslivecké sdružení Mochov
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Seznam cvičebních hodin TJ SOKOL MOchOV
pro školní rok 2012 – 2013

Pondělí 20:00 – 21:00 hod. ženy (na balonech) Valášková M.

Úterý 17:00 – 18:00 hod. rodiče a děti Chocholoušová Z.

20:00 – 21:00 hod. ZUMBA – ženy Konopíková H.

Středa  18:30 – 19:30 hod. AEROBIC Kohoutová P.

Čtvrtek 17:15 – 18:00 hod. ZUMBATOMIC - děti Konopíková H.

Cvičí se ve školní tělocvičně Základní školy v Mochově.
bližší informace - e-mail: chocholousovaz@seznam.cz

Dětský karneval
Po dva roky byl Dětský karneval pro účastníky ve znamení rozloučení se s paní Zimou. 
Letošní březnové mrazíky ho přenesly do toužebného očekávání jara. Téma „Květinový 
bál“ byl k tomu jako stvořený. Květiny nám symbolizují jaro, slunce, teplo, léto, radost ze 
života, ale také krásné tajemno. Inspirací byla kniha Pohádky pro růži od autora Vratislava 
Šťovíčka, ve které se květiny přes zimu uchylují do podzemí na květinový bál a vyprávějí 
Královně Růži pohádky nebo spíše příběhy z celého světa. Nejsou vždy veselé, ale jsou 
plné něhy a moudrosti.
Pohádky pak připravily pro děti i hry, které protkaly taneční rej malých květinových 
princezen a rytířů, i když byli oděni do různých masek. K vysvobozování totiž není vždy 
potřeba zbroj a brnění a také půvab a ladnost nemusí nosit korunku. Doufáme, že si 
z karnevalu děti odnesly kromě tomboly a sladkostí i poznání, že svět květin je velmi pes-
trý a zajímavý a že může přinášet mnoho objevů pro oči a spoustu informací pro život.

Dětský den v Mochově
Mezinárodní den dětí je oslavou dětství. Není krásnější dětství, než když máte spoustu 
kamarádů, na které se můžete spolehnout, a s nimi se pouštět do různých dobrodružství. 
A úplně nejlepší je, když máte takového kamaráda i v tátovi a mámě, protože s nimi se 
dá zvládnout přece jen o něco víc. Kamarád nemusí mít stejně let a stejně síly, i starší 
brácha bývá prima parťák do deště (unese totiž větší deštník). 
Přemluvte mamky, taťky i starší sourozence a pojďte dát dohromady „správné týmy“, 
které umí spolupracovat a dokážou dohromady úplné divy. A protože Antonio de Saint-
-Exupéry řekl: „Všichni dospělí byli nejprve dětmi, ale málokterý si to pamatuje“, pojďte 
jim to připomenout a dejte jim tu důvěru, že jsou „kamarádi do deště“!
Na náš „Dětský den“ ale snad pršet nebude, a proto přijďte v sobotu 1. června 2013 
v 14.00 hodin do sokolského areálu Na Hrázce a zasoutěžíme si, kdo dá dohromady 
sehranější rodinný tým. A jestli nebude mít čas táta nebo máma, i babička a děda byli 
kdysi dětmi, nebo pomůže bráška a sestřička. Prostě přijďte, pobavíme se všichni spo-
lečně a odměna vás nemine.
 Za všechny, co pro vás budou Dětský den připravovat, vás zve Zorka Chocholoušová
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FO Sokol Mochov – rozpis zápasů našich mužstev na květen a červen

So 4. 5. 2013: Mochov přípravka : Šestajovice 10.15 hod.

Mochov B : Vodochody 14.00 hod.

Mochov A : Úvaly B 17.00 hod.

So 11. 5. 2013: Mochov B : Nehvizdy B 14.00 hod.

Mochov A : Vyžlovka 17.00 hod.

Ne 12. 5. 2013: Čelákovice : Mochov přípravka 14.00 hod.

So 18. 5. 2013: Mochov přípravka : Brandýs 10.15 hod.

Měšice A : Mochov A 17.00 hod.

Ne 19. 5. 2013: Měšice B : Mochov B 17.00 hod.

So 25. 5. 2013: Mochov přípravka : Hovorčovice 10.15 hod.

Mochov B : Radonice B 14.00 hod.

Mochov A : Nehvizdy A 17.00 hod.

So 1. 6. 2013: Zeleneč : Mochov přípravka   8.30 hod.

Mukařov A : Mochov A 17.00 hod.

Řež A : Mochov B 17.00 hod.

So 8. 6. 2013: Mochov B : Toušeň 14.00 hod.

Mochov A : Brandýs B 17.00 hod.

Pá 14. 6. 2013: V. Popovice : Mochov A 20.00 hod.

Ne16. 6. 2013: Bášť : Mochov B 17.00 hod.

TJ Sokol - nohejbalový oddíl
Dne 13. 7. 2013 pořádá nohejbalový oddíl již 4. ročník tradičního turnaje nohejbalových 
trojic na kurtech Sokola Mochov. Prezentace účastníků od 8:30, zahájení turnaje v 9:00. 
Přihlášky přijímá p. Jan Just na telefonním čísle: 604 487 394, nebo Kryštof Krucký na 
tel: 773 123 930. Občerstvení po celou dobu turnaje je zajištěno.
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 Za nohejbalový oddíl Mochov K. Krucký

Nohejbalový oddíl také zve všechny zájemce, přijďte si zahrát, trénink 
je každé pondělí od 17:30 hod, mistrovské zápasy se hrají vždy ve 
středu od 17:00.

Okresní nohejbalový svaz nymburk
Rozlosování okresního přeboru družstev – I. část

1. kolo – 24. 4. 2013 2. kolo – 1. 5. 2013

2) Čelákovice C – Mochov 9) Mochov – Kounice

3. kolo – 8. 5. 2013 4. kolo – 15. 5. 2013

13) Nymburk D – Mochov 18) Mochov – Jordán

5. kolo – 22. 5. 2013 6. kolo – 29. 5. 2013

24) Stratov – Mochov 27) Mochov - Poděbrady NK

7. kolo - 5. 6. 2013 8. kolo – 12. 6. 2013

35) Nymburk B – Mochov 36) MK Čelákovice – Mochov

9. kolo – 19. 6. 2013

45) Mochov – Nymburk C

ZPráVY Z KnIhOVnY
„Knihy jsou srdce v rukách lidí“
Začínají nám krásné jarní dny a pokud máte zájem o úpravy za-
hrádky, nabízíme knihy typu Moderní zahrada, Stromy a keře, 
Pěstování zahradních rostlin apod. Výběr je velký.
Z minule nabízených knížek byla zakoupena knížka pro děti od 10 let – Deník malého 
poseroutky – Psí život. Dále z nových knih nabízíme – Včelička od Chrise Cleave. Z obsahu 
knihy – úspěšný britský novinář s humorným nadhledem a přece nekompromisně vypoví-
dá o potížích hlavních hrdinek, líčí setkání dvou žen, úspěšné novinářky a mladičké africké 
domorodky na opuštěné nigerijské pláži. Dramatické události, které seznámení provázejí, 
mají pro obě nedozírné následky. Rovněž vyšlo již páté pokračování knihy M. Mlynářové 
 „Asi nejsem ženská“, všechny díly lze číst nezávisle na sobě a jsou určeny hlavně ženám. No-
vinkou je knížka od  Táni Vasilkové  „Ranč u dědečka“.  Od této spisovatelky máme již šest knih. 
Blíží se doba dovolených – nabízíme plno knížek na inspiraci, co vás kde hezkého a zají-
mavého může překvapit. Vše je ve velkém výběru.
Pro děti každého věku máme velký výběr pohádek, básniček a pěkných encyklopedií.
Přátelé, pěkné knihy čtěte a přijďte se do knihovny alespoň podívat!
Prosím čtenáře, kteří mají doma knihy již více než rok, o jejich vrácení!
 Květa Vokounová, knihovnice (středa 15:00–19:30)



Ukliďme Pošembeří – v Mochově ubylo přes 700 l odpadků
Občanské sdružení Mochov – místo pro život se shodně jako v loňském roce připojilo 
k celosvětové akci Clean Up The World. 
Akce pod regionálním názvem Ukliďme Pošembeří, zaměřená na koordinaci dobrovol-
ných úklidových prací na území regionu, probíhala od 2. do 14. dubna. Smyslem akce 
je každoročně vyčistit od odpadků veřejné prostory a problémové lokality v blízkém 
okolí. Jelikož nám není lhostejný dlouhodobý nepořádek, který se nachází kolem nás, 
na území obce či v jejím bezprostředním okolí, rozhodli jsme se letos zbavit nahroma-
děného odpadu lokalitu Sluneční zahrady, v okolí toku Výmoly. Během celodenní akce 
byly vyklizeny břehy po obou stranách toku, v délce kolem 300 m. Množství vytřídě-
ného a zlikvidovaného odpadu 
odpovídalo více jak sedmi stům 
litrů. Následným prořezem dře-
vin pak ve výsledku vznikl cel-
kem příjemný, krátký vycházko-
vý okruh. 
Děkujeme všem, kteří společ-
ně s námi vnímají stav okolní-
ho prostředí a svou prací tuto 
dobročinnou akci podpořili! 
  Ing. Zdeňka Jarošová





Vítání občánků narozených v r. 2012
12. dubna 2013 proběhlo v hotelu Bouček slavnostní přivítání nových občánků do 
naší obce. Celkem se narodilo 15 dětí, 7 holčiček a 8 chlapců. Všechny přítomné 
přivítal starosta obce ing. Ladislav Marek, popřál dětem i rodičům aby byli hod-
ně zdraví a aby děti vyrůstaly obklopeny láskou, něhou a laskavostí svých rodičů 
i ostatních členů rodiny. Voničku básniček, písniček a veselých barevných obrázků 
přinesly děti z Mateřské a Základní školy. Každé narozené dítě dostalo pamětní list, 
pamětní knížku, od dětí ze školy namalovaný obrázek, leporelo od Josefa Lady, 
balík plen, roztomilou osušku a hračku do vody. Maminky pak kytičku tulipánů. 
Celé setkání moderovala paní Zorka Chocholoušová, fotografovala paní Pavla Ha-
nušová a když se rodiče podepisovali do kroniky obce Mochov, miminka chovala 
paní Zdenka Ulrychová. Kulturní a sociální komise OÚ Mochov

MOCHOVSKÝ
ZPRAVODAJ

SPECIÁLNÍ PŘÍLOHA




